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HİCRİ 10 MUHARREM Aşure Günü 'dür

  

"Şehrullahi'l-Muharrem" olarak meşhurdur."Allah'ın ayı Muharrem" olarak bilinir. Muharrem
ayının onuncu gecesi, Aşure gecesidir. Ertesi günü de Aşure günüdür. Muharrem ayı, Kur'an-ı
kerim'de, kıymet verilen dört aydan biridir. Bu ayın en kıymetli gecesi de Aşure gecesidir. Allahü
teâlâ, birçok duâları Aşure günü kabul etmiştir. Bugünde Cenab-ı Hak on peygamberine on çeşit
ikramda bulunmuştur Aşura Gününün Allah katında da çok seçkin bir yerinin olduğunu Fecr
Suresinin ikinci ayeti olan "On geceye yemin olsun" ifadelerinin tefsirinden öğrenmekteyiz.

      

Aşure Günü Olan ve Olacak Olan Önemli Olaylar
· Yerlerin ve göklerin yaratılması,
· Hz. Âdem'in tövbesinin kabûl edilmiştir.
· Hz. Nuh'un gemisi Cudi Dağının üzerine demirlemiştir.
· Hz. Yûnus'un balığın karnından çıkması,
· Hz. İbrahim (a.s.)'in dünyaya gelmesi ve ateşten kurtulması
· Hz. İdris'in göğe çıkarılması,
· Hz. Süleyman (a.s.)'a saltanat verilmesi,
· Hz. Yakub'un oğlu Hz. Yusuf'a kavuşması, gözlerinin görmeye başlaması, Hz. Yusuf'un
kuyudan çıkması
· Hz. Eyyûb'un hastalıktan kurtulması,
· Hz. Musa'nın Kızıldeniz'i geçmesi ve Firavun ordusu ile birlikte helak olması,
· Hz. İsâ'nın doğumu ve ölümden kurtulup, diri olarak göğe çıkarılması Aşure günü oldu.
· Hz. Musa (a.s.)'nın Firavun'un şerrinden kurtulması
· Hz. Hüseyin (r.a.)'in şehid edilmesi
· Kıyâmetin kopması da Aşûre günü olacaktır.
· Hz. Aişe'nin belirttiğine göre, Kabe'nin örtüsü daha önceleri Aşura gününde değiştirilirdi.

  

Aşûre Günü Ne Yapılır ?
Böylesine manalı ve kudsı olayların gerçekleştiği bu mübarek gün ve geceda, Asr-ı saadette
beri müslümanlar başka günlerden daha fazla ibadet etmişler ve daha fazla hayır hasenatta
bulunmuşlardır.

  

1) Aşure günü oruç tutmak sünnettir..
Aşure günü oruç tutanın, bir yıllık günahları affolur. (Hadis-i Şerif )
Aşurenin faziletinden faydalanın! Bu mübarek günde oruç tutan, melekler, peygamberler,
şehidler ve salihlerin ibâdetleri kadar sevaba kavuşur. (Hadis-i Şerif )
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Yalnız (Tek başına) Aşure günü oruç tutmak mekruhtur. Bir gün öncesi veya bir gün sonrası ile
tutmalıdır! Yani pazar ile Pazartesi veya Pazartesi ile Salı (isteyen 3 günde)  günleri oruç
tutulmalıdır.

  

2- Akrabayı ziyaret edip, hediye ile veya çeşitli yardım ile gönüllerini alınmalıdır
Sıla-i rahmi terk eden, Aşure günü akrabasını ziyaret ederse, Yahya ve İsa'nın sevabı kadar
ecre kavuşur. (Hadis-i Şerif )

  

3- İlim öğrenmeli
Aşure günü, ilim öğrenilen veya Allahı zikredilen bir yerde, biraz oturan, cennete girer. (Hadis-i
Şerif )

  

4- Sadaka vermek sünnettir, ibâdettir.
Aşure günü, zerre kadar sadaka veren kimse, Uhud dağı kadar sevaba kavuşur.(Hadis-i Şerif )

  

5- Çok selam vermeli
Aşure günü, on Müslümana selam veren, bütün Müslümanlara selam vermiş gibi sevaba
kavuşur. (Hadis-i Şerif )

  

6- Çoluk çocuğunu sevindirmeli
Aşure günü, aile efradının nafakasını geniş tutanın, bütün yıl nafakası geniş olur.(Hadis-i Şerif )

  

7- Gusletmeli
Aşure günü gusleden mümin, günahlardan temizlenir. (Hadis-i Şerif )

  

8 - O gün, eve ufak-tefek erzak alınmalı, alınırsa bir sene boyunca evde bereket olur.

  

9- Dua Okunmalı,
10 defa şu duâ okunur: "Sübhânallâhi mil'el mîzân. Ve müntehel-ılmi ve mebleğar-rızâ ve
zinetel-arş'
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İşte böylesine mânalı ve kudsî hâdiselerin yıldönümü olan bu mübârek gün ve gece, Asr-ı
Saâdet'ten beri Müslümanlar tarafından hep kutlana-gelmiştir. Bugünlerde ibâdete daha çok
zaman ayırmışlar, başka günlere nisbetle daha fazla hayır hasenatta bulunmuşlardır. Çünkü,
Cenâb-ı Hakk'ın bugünlerde yapılan ibâdetleri, edilen tevbeleri kabûl edeceğine dâir hadisler
mevcuttur.

  

Âşura Gününde ilk akla gelen ibâdet ise, oruç tutmaktır. Muharrem Ayı ve Âşura Günü, Ehl-i
Kitap olan hıristiyan ve Yahudiler tarafından da mukaddes sayılırdı.

  

Nitekim, Peygamberimiz Aleyhissalâtü Vesselâm Medine'ye hicret buyurduktan sonra orada
yaşayan Yahudilerin oruçlu olduklarını öğrendi.

  

"Bu ne orucudur?" diye sordu.

  

Yahudiler, "Bugün Allah'ın Musa'yı düşmanlarından kurtardığı Firavun'u boğdurduğu gündür.
Hazret-i Musa (aleyhisselâm) şükür olarak bugün oruç tutmuştur" dediler.

  

Bunun üzerine Rasulullah Aleyhissalâtü Vesselam da, "Biz, Musa'nın sünnetini ihyâ etmeye
sizden daha çok yakın ve hak sahibiyiz" buyurdu ve o gün oruç tuttu, tutulmasını da emretti.
(Ibni Mâce, Siyam: 31)

  

Âşura orucunun fazileti hakkında da şu meâlde hadisler zikredilmektedir :

  

Bir zat Peygamberimize geldi ve sordu :  "Ramazan'dan sonra ne zaman oruç tutmamı tavsiye
edersiniz?"

  

Peygamberimiz Aleyhissalâtü Vesselam, "Muharrem ayında oruç tut. Çünkü o, Allah'ın ayıdır.
Onda öyle bir gün vardır ki, Allah o günde bir kavmin tevbesini kabûl etmiştir ve yine o günde
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başka bir kavmi de affedebilir." buyurdu.(Tîrmizî. Savm:40)

  

Yine Tirmizi'de de geçen bir hadis-i şerif'te Peygamberimiz (sav) şöyle buyurmuşlardır:

  

"Âşura Gününde tutulan orucun Allah katında, o günden önce bir senenin günahlarına keffaret
olacağını kuvvetle ümit ediyorum."
(Tîrmizî. Savm:47)

  

"Ramazan ayından sonra en faziletli oruç, Allah'ın ayı olan Muharrem ayında tutulan oruçtur"
(İbni Mâce. Siyam:43) hadis-i şerifi ise, bu günlerde tutulan orucun faziletini ifade etmektedir.
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